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Fondul Proprietatea studiaza posibilitațile de a bloca implementarea OUG 114.

Curtea Europeana de Justitie, una din opțiuni

Primul obiectiv al Fondului Proprietatea îl constituie prevenirea implementarii OUG 114, din cauza

prejudiciilor financiare aduse societatilor, dar exista si posibilitatea ca Fondul sa se adreseze Curtii

Europene de Justitie, a declarat joi Johan Meyer, manager de portofoliu al Fondului Proprietatea si CEO al

Franklin Templeton Investments Sucursala Bucuresti.

"Multumita schimbarilor anuntate la sfârsitul saptamânii trecute exista potentialul pentru ca acea schimbare prin

care companiile sunt excluse de la plata impozitului de 2% sa introduca o discriminare suplimentara pentru alte

societati energetice din piata. Aceasta din punct de vedere al concurentei este cât se poate de îndoielnic. Poate fi

privit ca ajutor de stat si este un lucru pe care îl vom studia si îl vom urmari si de asemenea, pierderile financiare

suferite de companii din cauza impunerii OUG 114, modul în care metodologia a fost implementata si vom analiza

foarte serios si aceste pierderi financiare si vom putea sa actionam în instanta pe baza acestora. Primul obiectiv ar

fi sa încercam sa prevenim implementarea ordinului, din cauza prejudiciilor financiare aduse societatilor. Se poate

sustine ca aceasta este o clara încalcare a directivelor Uniunii Europene. Deci exista si potentialul de a ne adresa

Curtii Europene de Justitie dar pâna când au loc dezbaterile si se ajunge la o solutionare vor trece luni sau poate

chiar ani în care societatile vor suferi aceste consecinte", a spus Johan Meyer, în cadrul unei conferinte de presa.

El a mentionat ca impactul de anul acesta al OUG 114 asupra Hidroelectrica nu va fi unul semnificativ, dar ar

putea fi unul substantial în anii urmatori. Pentru unele companii impactul ar putea fi neutru, de exemplu pentru

distribuitori.

"În ceea ce priveste portofoliul energetic, clar Hidroelectrica reprezinta 40% din valoarea activelor nete si este cea

mai mare pozitie în portofoliul nostru si o revenire la piata reglementata a electricitatii, la 65%, pentru ca aceasta

este metodologia data de ANRE, de 65% din productie la cost plus 5%, are potentialul sa aiba un impact

semnificativ asupra situatiei financiare a companiei. Este numai pentru o perioada de 3 ani, începând din martie

2019 si pâna în februarie 2022. Pentru acest an alocarea este relativ scazuta. Înca aduce prejudicii companiei si va

avea un impact nu numai asupra noastra ca actionar, dar va avea un impact de 4 - 5 ori mai mare asupra

Guvernului care are 80% din actiunile companiei, ca impozit pe profit si dividende", a afirmat Johan Meyer.

Întrebat daca a încercat sa gaseasca un cumparator pentru pachetul de actiuni de la Hidroelectrica, el a raspuns ca a

încercat si a mentionat ca în conditiile unor factori externi precum OUG 114, care schimba baza prin care

companiile îsi pot genera profitul, orice potential investitor ar dori sa aiba certitudini cu privire exact la implicatii

înainte sa ofere un pret ferm.
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